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Radosno hodočašće
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www.mercatornet.com. Ako
religijski utjecaj slabi, to nije
bilo vidljivo u Madridu i Rimu
posljednja dva tjedna. Nedavno
je Pew Research Centar objavni
da tri četvrtine Amerikanaca
smatra da utjecaj religije slabi.
Sam me naslov kojeg sam
nekoliko tjedana kasnije vidjela,
nasmijao jer sam se vraćala
kući s vjerskog događaja koji je
u Madridu privukao 200 000, a
u Rimu 15 000 ljudi.



15.10.2014.

Carolyn Moynihan

www.mercatornet.com. Nedavno je
Pew Research Centar objavio da
gotovo tri četvrtine američke javnosti
smatra da utjecaj religije slabi.
Naslov, kojeg sam na svom mobitelu
vidjela nekoliko tjedana kasnije,
dobro me je nasmijao jer sam se
upravo vraćala s religioznog
događaja slavljenog u Madridu i u
Rimu na kojem se okupilo oko 200
000 ljudi u španjolskom glavnom
gradu i oko 15 000 u vječnom gradu
Rimu.

Nakon što sam gotovo dva tjedna bila
stisnuta u gužvama ljudi okupljenih
sa svih strana svijeta koji ulaze u
crkve i na druga događanja
religiozne naravi, ideja da religija



gubi svoj utjecaj zvučala mi je
pomalo smiješno.

Događaji na koje sam išla bili su
vezani uz beatifikaciju biskupa
Alvara del Portilla, drugog prelata
Opusa Dei, o kojem je Michael Cook
nedavno pisao na svojoj stranici.
Budući da je prošlo tek dvadeset
godina od njegove smrti, mnogi od
onih koji su došli obilježiti njegovo
uzdignuće na tron blaženika osobno
su ga poznavali i svima je bilo
poznato mirno lice protkano dobrim
humorom koje im se smiješilo sa
slike postavljene pokraj oltara na
različitim liturgijskim slavljima.

Taj je osmijeh podsjećao da se ne
ljutimo na kolegu hodočasnika koji bi
se naguravao da uhvati najbolji
položaj ili koji bi stajao tako da nam
onemogući pogled na zbivanja. Od
takvih se uobičajenih stvari sastojala
svetost biskupa Alvara.



I stalno smo bili svjesni njegove
nadnaravne duhovne moći, osobito
kada je, tijekom slavlje beatifikacije,
čileanski dječak, koji, kako Crkva
potvrđuje, svoj život ima zahvaliti
zagovoru biskupa Alvara, skupa sa
svojim roditeljima, donio relikviju
novog blaženika do oltara.

Samo slavlje Mise beatifikacije i
drugih Misa zahvalnica bilo je
golemo, ali izuzetno dobro
pripremljeno na velikom području
parka Valdebebas u predgrađu
Madrida, s hodočasnicima koji su bili
grupirani u skupine po tisuću u
različitim područjima. Iz tog su se
područja uzdizale žive molitve,
pjesme i dramatična tišina 200 000
duša u velikom i radosnom
izražavanju zajedništva u
zajedničkom liturgijskom jeziku,
Latinskom.

Bila je to jedinstvena prilika u kojoj
svi pjevajući iz iste knjige ne odaju ni



najmanji znak udobnosti već
izražavaju zasigurno mogućnost
svojstvenu jedino Katoličkoj Crkvi da
ujedini ljude sa svih točaka planeta.
Bilo je tu negdje oko 80 različitih
zemalja, osobito se lako uočavaju
afričke žene u svojim šarenim
izražajnim haljinama i ukrasima u
kosi. Čak sam među njima naletjela i
na obožavateljicu MercatorNet.

Oko 15 000 ljudi otišlo je u Rim, a
sigurna sam da nas je oko 14 900
završilo na jednoj od Misa
zahvalnica održanih u Lateranskoj
bazilici i u Crkvi svete Marije Velike,
dok je nepoznat, ali sigurno jeko
veliki broj prepunio Baziliku svetog
Eugenija gdje su bili doneseni
posmrtni ostaci blaženog Alvara za
čašćenje i zajednički blagoslov.
Usprkos gužvi, ili baš zbog gužve, bio
je prisutan prekrasni obiteljski
osjećaj u tom okupljanju.

https://www.mercatornet.com/


Netko bi pomislio da će audijencija
srijedom na Trgu svetog Petra biti lak
zalogaj ali, opet, sve je bilo prepuno
ljudi koji su stali pristizati od sedam
sati ujutro. Rekli su nam na Papa
Franjo tjedan za tjednom govori
jednako. Samo dva dana prije ovako
je pozdravio:

Pozdravljam hodočasnike engleskog
govornog područja i posjetitelje koji
sudjeluju u današnjoj audijenciji
uključujući različite skupine iz
Engleske, Walesa, Škotske, Irske,
Australije, Slovenije, Norveške, Finske,
Nigerije, Saudijske Arabije, Tajvana,
Filipina, Malezije i Sjedinjenih
Američkih Država. Na poseban način
pozdravljam ekumensku i vjersku
delegaciju Tajvana te skupinu
Institutum Romanum Finlandiae. Na
vas i vaše obitelji zazivam radost i mir
Gospodina Isusa. Bog vas sve
blagoslovio!



Dakle, 1.listopada naš kontingent s
beatifikacije nije bio jedini na tom
Trgu okruženom Berninijevim
stupovima i na ulicama koje prema
Trgu vode. Bilo je tu i desetci tisuća
drugih hodočasnika i turista. Ostatak
tog dana i sljedećeg dana, posjetitelji
su čekali sat do sat i pol kako bi ušli u
Baziliku svetoga Petra. Ista je priča
bila i na drugim mjestima
zanimljivim hodočasnicima i
turistima.

Očito je da utjecaj religije ostaje
jednako jak i u dijelovima svijeta
daleko od Muslimanskog svijeta pa
čak i ljudi koji čini se ne žele sve to
za sebe, ostaju znatiželjni po tom
pitanju. Dva dana nakon što smo
napustili Rim otvorena je Sinoda za
obitelj, privlačeći pogled svijeta na
trud u ojačavanju kršćanskih obitelji.
Ono što Rim naučava još je jako tiče
cijeloga svijeta.



Sve ovo ukazuje na otvorenost
religije među ljudima koja nije samo
utkana u crkve i druge religijske
organizacije, već je otporna na
agresivni sekularizam kulturne elite i
medija na koje utječu.

Kada bi samo svi ti ljudi mogli
susresti kršćansku vjeru, primjerice,
sa svim njezinim dostojanstvom i
dubinom kao i bratstvom i radosti,
kao što smo imali priliku iskusiti u
Madridu i u Rimu ova dva prekrasna
tjedna; kada bi samo mogli početi
shvaćati izvor radosnog mira
blaženog Alvara, koliko bi im bogatiji
životi bili. Ovo je zadaća za sve
predane vjernike.

Carolyn Moynihan izvršna je
direktorica MercatorNet.

Pročitajte cijeli članak: 
www.mercatornet.com

https://www.mercatornet.com/articles/view/a_joyful_crowded_21st_century_pilgrimage#sthash.sLclBwre.dpuf


pdf | document generated
automatically from https://opusdei.org/

hr-hr/article/radosno-hodocasce-21-
stoljeca/ (17.06.2025.)

https://opusdei.org/hr-hr/article/radosno-hodocasce-21-stoljeca/
https://opusdei.org/hr-hr/article/radosno-hodocasce-21-stoljeca/
https://opusdei.org/hr-hr/article/radosno-hodocasce-21-stoljeca/

	Radosno hodočašće 21.stoljeća

